
S ÖSTERMALMS STADSDELSFÖRVALTNING 
HANDIKAPPRÅDET 

 

PROTOKOLL 

SID 1 (5) 

2008-04-04 

 

www.stockholm.se/ostermalm 

PROTOKOLL FRÅN HANDIKAPPRÅDETS 

SAMMANTRÄDE 2008-04-03 

Justerat: 2008-04-08 

 

 

………………………….   ……………………………. 

Margareta Lilliestråle FA  Douglas Sagell RSMH 

  

  

Närvarande 

Ledamöter: mötesordförande Margareta Lilliestråle FA 

Douglas Sagell RSMH 

Åsa Borgström  NHR 

Anne-Louise Larsson-Kapp DHR. 

 

Sekreterare:   Solveig Blid 

 

Tjänstemän: tf avdelningschef Inger Outzen § 1-6 

 enhetschef  Thomas Björnstad 

  enhetschef  Håkan Wiegandt  

  samhällsplanerare  Virginia Kustvall Larsson § 12 

 

Meddelat frånvaro:  ordförande Agnetha Mbuyamba          RBU  

Urban Fernquist SRF 

Anita Åkerhielm HiS  

 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Värtan, kl. 13.30-

16.30.  

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Mötesordföranden Margareta Lilliestråle öppnade sammanträdet och hälsade alla 

välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

 

Till övriga frågor anmäldes 

1) Frågan om transport till och från skola och fritidsaktiviteter för barn i 

behov av särskilt stöd 

2) Hörselskadades behov vid upphandling av verksamheter inom 

äldreomsorgen 
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§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Douglas Sagell utsågs att tillsammans med mötesordföranden Margareta Lilliestråle 

justera dagens protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104,  

2008-04-08 efter klockan 09.00. Margareta Lilliestråle och Douglas Sagell har 

dessförinnan fått protokollet via e-post och kunnat lämna synpunkter. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2008-01-31 godkändes och lades till handlingarna.  

 

§ 6. Budget för 2009-2011 (treårsbudget) 
Inger Outzen redogjorde för de strategiska frågor som förvaltningen lagt fram i 

treårsbudgeten. Treårsbudgeten är ett inriktningsärende som ska ge underlag för 

kommande prioriteringar, utifrån stadens inriktningsmål. 

 

Bland de frågor som förvaltningen framhåller i treårsbudgeten finns att 

konkurrensen och valfriheten ska öka vilket innebär att fler utförarverksamheter 

ska drivas av privata utförare och att förvaltningens anställda inom dessa 

verksamheter därmed kommer att minska. Sjukfrånvaron måste sjunka ytterligare, 

säkerhetsarbetet måste samordnas och samarbetet med andra vårdgivare behöver 

förbättras, framförallt behöver gränsdragningsproblem med t.ex. landstinget lösas. 

Ungdomsmottagningens nyckelroll som resurs för unga som mår psykiskt dåligt 

och för att bromsa ökningen av sexuellt överförbara sjukdomar framhålls också. 

Det förebyggande arbetet bland barn- och unga kommer att ha hög prioritet de 

närmaste åren.  

 

Vikten av att staden har ett helhetsgrepp för utbyggnad av särskilda boendeformer 

i planeringen av nyproduktion är också en strategisk fråga som framhålls såsom 

vikten av att JobbTorg lyckas med sitt uppdrag att öka förvärvsfrekvensen bland 

personer beroende av försörjningsstöd och att verksamheten på sikt även 

inkluderar personer med handikapp.  

 

I förvaltningens lokalförsörjningsplan framhålls gällande särskilda boendeformer 

att behov finns framförallt av stödbostäder och egna lägenheter och inte 

gruppbostäder, vilket tidigare varit den mest efterfrågade lösningen. 

 

Handikapprådet framför att tillgänglighetsanpassningen måste beaktas vid all 

nybyggnation.  

 

Handikapprådet framhåller att, framförallt för unga personer med 

funktionsnedsättning, är lösningen att staden köper bostäder som de boende sedan 

hyr av staden att föredra, framför att hyra av bostadsrättsföreningar. Att hyra av 
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staden ger ett bättre skydd för den boende. I den nybyggnation som planeras på 

Östermalms är majoriteten planerade bostäder bostadsrätter, så denna fråga 

kommer att bli aktuell.  

 

 § 7. Om skrivelse från stadsbyggnadsnämnden om kontaktperson till 

stadsbyggnadsnämndens handikappråd 

Stadsbyggnadsnämndens handikappråd skickar ut kallelser/dagordningar för 

kännedom till stadsdelsnämndernas handikappråd, för att de vars stadsdelsområde 

behandlas på sammanträdet, ska kunna skicka en representant som kan yttra sig 

och komma med förslag. I skrivelsen undrar stadsbyggnadsnämnden om 

handikapprådet vill ha en ny kontaktperson, kontaktperson för 2007 har varit Anita 

Åkerhielm.  

 

Handikapprådet bestämmer att Douglas Sagell tillsammans med Anita Åkerhielm 

ska vara kontaktpersoner gentemot stadsbyggnadsnämndens handikappråd. 

Solveig Blid meddelar stadsbyggnadsnämnden.   

 

§ 8. Förslag om stadsgemensam upphandling av verksamheten med 

personliga ombud 

Socialtjänstförvaltningen ska, utifrån önskemål från flera stadsdelsförvaltningar i 

staden, samordna en upphandling av verksamheten med personliga ombud (PO).  

 

Riksförbundet för Social och Mental Hälsa (RSMH) har inkommit med en 

skrivelse i frågan, där de framhåller att de ursprungliga intentionerna med PO-

verksamheten var att den skulle drivas fristående från myndigheter. RSMH anger 

att de är beredda att diskutera möjliga former för att driva en brukarstyrd PO-

verksamhet, men att det, p.g.a. målgruppens sjukdomsbild, kräver en hel del 

förankrings- och förberedelsearbete.  
 
Handikapprådet ser i princip fördelar med att verksamheten är fristående från 

förvaltningens organisation. Men handikapprådet ser också fördelar med verksamheten 

som en integrerad del av förvaltningens arbete, med kunskap och närhet till de processer 

som pågår där och möjlighet att enkelt kunna delge synpunkter utifrån PO:s perspektiv.  

 

§ 9. Upphandling av Gärdets gruppbostäder m.m. info om process och 

dagsläge 

För närvarande pågår anbudstiden, t.o.m. 2008-04-25, och under den tiden gäller 

sekretess gällande vilka som begär in förfrågningsunderlag, som lägger anbud och 

vilka ev. frågor som uppkommer utifrån förfrågningsunderlaget. Efter anbudstiden 

ska en bedömningsgrupp pröva anbuden i tre steg, kvalificering, kontroll av och 

krav på utförare samt anbudsprövning. Utvärderingsarbetet och det anbud som 

bedöms vara det bästa, utifrån ställda krav, kommer att redovisas för den politiska 

referensgruppen, handikapprådets brukarrepresentant och den fackliga 

beredningsgruppen, för diskussion och synpunkter.  

 



PROTOKOLL 

SID 4 (5) 

 

 4 

s 
Förvaltningens förslag på tilldelningsbeslut kommer att ställas till nämndens 

sammanträde 2008-06-12. 

 

Tillträde för ny utförare blir från 2008-10-01.  

 

§ 10. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 

1. Angående inbjudan som inkommit från kommunstyrelsens handikappråd 

om seminarium om grund- och särskolan efter organisationsförändringen 

så vill Margareta Lilliestråle och Anne-Louise Larsson-Kapp gå, Solveig 

Blid anmäler.  

2. I verksamhetsberättelsen för Socialpsykiatriska enheten beskrivs bl.a. de 

arbetsterapeutiska insatser som görs inom gruppbostaden.  

RSMH:s representant vill särskilt framhålla att det är väldigt viktigt och 

mycket positivt att de insatserna finns. Det är viktigt att poängtera i 

kommande metodutveckling och i samarbete med landstinget. 

 

§ 11. Övriga frågor 

1) Frågan om transport till och från skola och fritidsaktiviteter för barn i 

behov av särskilt stöd. 

 

För skjuts till och från skolan ansvarar Utbildningsförvaltningen. Så länge det 

handlar om två resor så ansvar Utbildningsförvaltningen. Om ytterligare resa 

behöver göras, till t.ex. korttidsvistelse ansvarar stadsdelsförvaltningen för den 

resan. Om korttidsverksamheten ska göra en utflykt, vem ansvarar för den resan?  

Thomas Björnstad tar reda på.  

 

En diskussion fördes om barn i behov av särskilt stöd har samma möjlighet till att 

t.ex. träna fotboll utanför skoltid, som andra barn.  

 

2) Hörselskadades behov vid upphandling av verksamheter inom 

äldreomsorgen, se även bilaga. 

 

Handikapprådet vill särskilt framhålla vikten av att äldre hörselskadades behov av  

stöd och service med hörselhjälpmedel beaktas vid upphandling och 

kravspecificering i förfrågningsunderlag. 

 

§ 12. Om stadsutvecklingsområdet 

Samhällsplanerare Virginia Kustvall Larsson från Parkmiljögruppen Norra 

Innerstaden redovisar de aktuella planerna för stadsutvecklingsområdet 

Hjorthagen – Värtahamnen – Frihamnen – Loudden. Inom området, som kommer 

att gränsa till Nationalstadsparken, kommer det att byggas ca 10 000 bostäder och 

ca 30 000 arbetsplatser. Byggstart beräknas till 2009 och börjar inom nuvarande 

gasverksområdet. P.g.a. att omfattande kostsamma saneringsarbeten måste göras 

av marken inom området så kommer byggnationen att bli förhållandevis tät och 
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hög, 6-7 våningshus. Bevakning görs av att det kommer att finnas förskolor, 

skolor och servicebostäder m.m. inom området. 

 

Handikapprådet poängterar vikten av att alla lekplatser som byggs idag är 

tillgänglighetsanpassade. 

 

§ 13. Avslutning  

Mötesordföranden Margareta Lilliestråle tackade alla närvarande och avslutade 

mötet. 

 

 

Bilaga 

Skrivelse från Hörselskadades förening i Stockholm om äldre hörselskadades 

behov 

 

 


